
Het verhaal van Kim 

Ik was het schoolvoorbeeld van de uitvaller. Ik heb het reguliere 

onderwijs voortijdig en zonder diploma verlaten. Ik was blijven zitten in vier 

HAVO, was mijn medeleerlingen ontgroeid en was de school spuugzat. Dit alles 

leidde ook nog eens tot problemen thuis. 

Ik overwoog toen een beroepsopleiding te gaan  volgen, iets wat de 

mentor van de dagschool mij afraadde. Hij vond het zonde: ik had mijn HAVO-

diploma toch al praktisch op zak! Hij adviseerde mij om me in te schrijven bij 

een VAVO. 

Daarom meldde ik me aan bij het VAVO. Ik kreeg eerst een intake 

gesprek en moest een aantal toelatingstoetsen maken. En ja hoor, ik werd 

toegelaten tot het HAVO. 

In het begin moest ik wel even wennen. Op de avondschool heb je per vak 

maar anderhalf uur les in de week. Je moet veel thuis doen en daarbij moet je 

goed plannen. Wat ik erg prettig vind van het VAVO is dat je hier als 

volwassene wordt behandeld: de docenten nemen je echt serieus. Na twee jaar 

had ik mijn HAVO-diploma op zak. 

Ik volg intussen een Hogere Juridische Opleiding (HJO) aan de 

hogeschool van Amsterdam. Dat ik inmiddels gewend ben goed te plannen en 

zelfstandig te werken komt tijdens mijn huidige opleiding goed van pas. 

Kim 


